

丹尼尔·布洛克



布洛克博士现为惠顿学院（Wheaton, Illinois）Gunther H. Knoedler 教席旧约荣休教授。他曾任教于美南浸信会神学院（Louisville, Kentucky; 1995-2005）、伯特利神学院（St. Paul, Minnesota; 1983-1995）及普罗维登斯神学院（Otterburne, Manitoba; 1973-1983）。近数十年来，布洛克博士亦远赴各国讲课，所到之地包括俄罗斯的莫斯科及萨马拉、希腊雅典、丹麦哥本哈根、肯尼亚马查克斯、加拿大的温尼伯、汉密尔顿及温哥华，还有哥伦比亚麦德林、澳大利亚的悉尼、布里斯班、珀斯及阿德莱德，英国剑桥、意大利博洛尼亚，以及中国的青岛与香港。

布洛克博士的教育经历包括：英国剑桥大学博士后研究（2002, 2010）、英国利物浦大学闪语及古典希伯来语哲学博士（1982）、三一福音神学院（Deerfield, Illinois）圣经研究（旧约）硕士（1973）、萨斯喀彻温大学（Saskatoon）历史学士（1969）、德国弗里德里希-亚历山大大学（Friedrich Alexander University, Erlangen）专门研究（1968-1969）、萨斯喀彻温大学教育学学士（1968）、伯大尼圣经学院（Hepburn, Saskatchewan）圣经研究文凭（1965）。

布洛克博士撰写了一百二十余篇学术论文及许多圣经文本与主题方面的通俗文章。他最主要的著作包括了一系列重要的释经著作：以西结书注释（两卷本，1997, Eerdmans, 1998）、士师记与路得记注释（Broadman & Holman, 1999）、申命记注释（Zondervan, 2012）。他的其他著作包括：《列邦诸神：古代近东神学研究》（2000年第2版；2013年重印），专研申命记的《摩西福音：申命记神学伦理反思》（Cascade, 2012）和《主，我何等爱慕你的妥拉！申命记研究》（Cascade, 2011）两卷著作，以及专研以西结书的《迦巴鲁河边：以西结书历史、文学、神学研究》（Cascade, 2013）和《迦巴鲁河那边：以西结书君王与终末论研究》（Cascade, 2013）两卷著作。他最新出版的作品包括：《荣耀归神：敬拜的圣经神学探源》（Baker, 2014）；《路得记：君王将至》（Zondervan, 2015）；《俄巴底亚：君王职分属于雅威》（Zondervan, 2017；修订版）；以及《恩典得胜：申命记与申命记主题之文学、神学研究》（Cascade, 2017）。布洛克博士在圣经新普及译本（New Living Translation）问世的过程中起了重要作用。他是福音派神学学社及圣经文献学会的积极成员，曾任圣经研究学会会长五年。

布洛克博士在信仰方面成长于加拿大的门诺弟兄会。他受浸信会联合总会按立进行服事，曾担任多个教会的代理讲道牧师——浸信会联合总会、福音派圣约会、福音自由教会、独立教会、美南浸信会等。他常在圣经研讨会和退修会上授课讲道，论题通常是如何用旧约讲道，以及为教会找回敬拜的圣经神学。他在本地教会的忠心服事也体现了他对神国度的热情。他与妻子爱伦（Ellen）很喜欢惠顿学院教会的敬拜和团契，布洛克博士现在教会中教授成人主日学，主题是“摩西的福音：申命记”。

布洛克博士与妻子爱伦已结婚51年，他们都是加拿大萨斯喀彻温人。他们有一子（Jason，娶 Carolyn Ratzlaff 为妻）一女（Jonelle，嫁给 Douglas Yates），均已成年，并有孙辈六人。

2017年12月

Daniel I. Block



Dr. Block is the Gunther H. Knoedler Professor Emeritus of Old Testament at Wheaton College in Wheaton, Illinois. He has previously taught at The Southern Baptist Theological Seminary in Louisville, Kentucky (1995–2005), Bethel Theological Seminary, St. Paul, Minnesota (1983–95), and Providence College and Seminary, Otterburne, Manitoba (1973–83). In recent decades he lectured internationally in Moscow and Samara, Russia; Athens, Greece; Copenhagen, Denmark; Machakos, Kenya; Winnipeg, Hamilton and Vancouver, Canada; Medellin, Colombia; Sydney, Brisbane, Perth, and Adelaide, Australia; Cambridge, England; Bologna, Italy; and Qingdao and Hong Kong, China.

Dr. Block's educational achievements include post-doctoral studies, Cambridge, University, UK (2002, 2010); D.Phil. in Semitics and Classical Hebrew, University of Liverpool, England (1982); M.A. in Biblical Studies—Old Testament, Trinity Evangelical Divinity School, Deerfield, Illinois (1973); B.A. in History, University of Saskatchewan, Saskatoon (1969); special studies, Friedrich Alexander University, Erlangen, Germany (1968-69); B.Ed., University of Saskatchewan, Saskatoon (1968); Diploma in Biblical Studies, Bethany Bible College, Hepburn, Saskatchewan (1965).

Dr. Block is the author of more than 120 scholarly essays and numerous popular articles on biblical texts and subjects. He has published major commentaries on the book of Ezekiel (2 vols. 1997, Eerdmans, 1998), Judges and Ruth (Broadman & Holman, 1999), Deuteronomy (Zondervan, 2012), as well as several other volumes: *The Gods of the Nations: A Study in Ancient Near Eastern National Theology* (2nd ed., 2000; reprinted 2013)); two special volumes on Deuteronomy, *The Gospel according to Moses: Theological and Ethical Reflections on the Book of Deuteronomy* (Cascade, 2012), and *How I Love Your Torah, O Lord! Studies in the Book of Deuteronomy* (Cascade, 2011), and two special volumes on Ezekiel, *By the River Chebar: Historical, Literary, and Theological Studies in Ezekiel* (Cascade, 2013), and *Beyond the River Chebar: Studies in Kingship and Eschatology in the Book of Ezekiel* (Cascade, 2013). His most recent publications include *For the Glory of God: Recovering a Biblical Theology of Worship* (Baker, 2014); *Ruth: The King is Coming* (Zondervan, 2015); *Obadiah: The Kingship belongs to YHWH*, (Zondervan, 2017; rev. ed.); and *The Triumph of Grace: Literary and Theological Studies in Deuteronomy and Deuteronomical Themes* (Cascade, 2017). Dr. Block also had a major role in the production of *The New Living Translation* of the Bible. He is an active member of the Evangelical Theological Society and the Society of Biblical Literature, and served as President of the Institute of Biblical Research for five years.

Dr. Block was nurtured in the faith in Mennonite Brethren churches in Canada. He was ordained to the ministry by the Baptist General Conference, and has served as Interim Preaching Pastor of numerous churches—Baptist General Conference, Evangelical Covenant, Evangelical Free, Independent, Southern Baptist, etc. He lectures and preaches frequently at Bible conferences and spiritual retreats, often focusing either on preaching from the Old Testament or recovering a biblical theology of worship for the church. But his passion for the Kingdom of God is also reflected in his commitment to the local church. He and his wife Ellen enjoy the worship and fellowship of College Church in Wheaton, where Dr. Block currently teaches an adult Sunday class on “The Gospel According to Moses: Deuteronomy.”

Dr. Block and Ellen, his wife of fifty-one years, are both native to Saskatchewan, Canada. They have two adult children, a daughter Jonelle (married to Douglas Yates), and a son Jason (married to Carolyn Ratzlaff), and six grandchildren.

December 2017